

12. oktober 2016

Referat af bestyrelsesmøde, den 11. oktober 2016 kl. 19.00 (SKYPE).

Deltagere: Iben Hove, Clausjannic Labuz, Hans Rytter, Henning Ettrup (ref.) og Sebastian McQueen.

Dagsorden

- 1) Siden sidst herunder opfølgning - (Alle).
- 2) Økonomi og medlemsstatus .
- 3) Hjemmesiden - (Clausjannic).
- 4) Ringmærkerkursus. Opfølgning. (Iben).
- 5) Årsmøde, forslag til indlæg og til årets ringmærker.
- 6) Samarbejde med fuglestationerne om ansøgning til Friluftsrådet om nye net (HE).
- 7) Skagen Fuglestation (HE).
- 8) Evt., herunder næste møde.

REFERAT

Ad 1: Siden sidst - Se nedenstående punkter. Der tilføjes under pkt. 6 kort om FSU-mødet på Blåvand.

Ad 2: Økonomi og medlemsstatus. Økonomien er fin (+ ca. 26.000 kr.). Der er således midler til støtte til projekter (f.eks. landsvale-lyslogger projekt?). Procedurer for ansøgning sættes på nettet (HE opdaterer)

Der er registreret 53 medlemmer - hvilket kunne være bedre. Der følges op herpå (HE).

Ad 3: Hjemmesiden - (Clausjannic). Problemet med hacking stadig ikke løst, da CL pt. er uden PC'er, og har dårligt med tid. Der er ikke foretaget opdatering af siden efter 15. dec. 2015. Problemet skal løses. HR har bekendt, som forsøges involveret. CL beskriver problemet i detaljer og kommer med forslag til løsning, så HR har noget at bringe videre. Beskrivelsen udarbejdes og rundsendes i næste uge (uge 42). Problemet skal løses snarest, så siden kan blive opgraderet og opdateret. CL og HR arbejder på det.

Ad 4: Ringmærkerkursus. Kurset forløb fint, hvad både undervisere og kursister gav udtryk for og der var masser af fugle. Stor tak og ros til Michael og Jacob for indsatsen. Det blev besluttet at kontakte kursisterne, for at høre om de vil evaluere kurset, og om de har forslag og idéer til kurset fremover. Vi blev enige om, at deltager på kurset, som ikke er medlemmer, skal have muligheden for at blive det og dermed kunne deltage i årsmødet og derved få et netværk i ringmærkerforeningen.

Ad 5: Årsmøde, forslag til indlæg og til årets ringmærker. Lokale er lejet på Fyn. Der er pt. 2 indlæg klar. Ulf Bertelsen (og Thomas Bregnballe) fortæller om mærkning af Dværgterner og Morten Jenrich Hansen (evt. i samarbejde med Simon) fortæller om mærkning på Skagen. Måske det er muligt at få Christian Funder til at fortælle om mærkningen på Færøerne (sammen med Carsten Schultz?) eller at få et indlæg om Kongeørnene af Anders Tøttrup? RC har formiddagen og HE giver kort opdatering på CES. Der samlet op på generalforsamlingen (HE). Liste over hvem der gennemtiden er blevet årets ringmærker rundsendes (HE). Budget udarbejdes og sendes til RC. HR står for den praktiske del af mødet (bespisning og kaffe/vand). RC anmodes om at rundsende reminder til ringmærkere.

Ad 6: FSU-møde samt samarbejde med fuglestationerne om ansøgning til Friluftsrådet om nye net (HE). Konstruktivt møde på Blåvand, hvor der var fokus på at få udbygget netværket mellem A-stationer. Det forventes at Skagen kommer til at bidrage væsentligt til alle stationer - også med ansættelsen af Simon (se pkt 7), som også skal supportere de to andre stationer. Man er også interesseret i fortsat samarbejde med RMF og kurser (også for mere erfarne mærkere (f.eks. om måltagning og fedt-score). HE rundsender referat når det foreligger.

Ad 7: Skagen Fuglestation har fået ansat leder pr. 1/11-2016. Det blev Simon Christiansen, som allerede er kendt i ringmærkerkredse og har stor erfaring med fuglestationsarbejde. Stort tillykke til ham. Ellers skrider renoveringen fremad, og stationen ventes klar til åbning i foråret 2017.

Ad 8: Evt., herunder næste møde. DOF-Fyn har fået lokaler i Bellinge, hvor det vil være muligt at afholde møder mv. (max deltagerantal 30).

12.10.2016

HE

14. august 2016

Referat af bestyrelsesmøde, den 10. august 2016 kl. 19.00 (SKYPE).

Deltagere: Iben Hove (IHS), Clausjannic Labuz (CL), Anders Nielsen (AN), Hans Rytter (HR), Henning Ettrup HE) og Sebastian McQueen.

Ref.: HE.

Dagsorden:

- 1) Siden sidst herunder opfølgning - (Alle).
- 2) Økonomi og medlemsstatus.
- 3) Hjemmesiden - virus på hjemmesiden? - (Clausjannic).
- 4) Ringmærkerkursus. Status. (Iben).
- 5) Årsmøde, herunder forslag til årets ringmærker.
- 6) Skagen Fuglestation (HE).
- 7) Evt., herunder næste møde.

Ad 1. Siden sidst : Der er udsendt rykkere. Anders tager i sept.-oktober (?) til Ottenby for at ringmærke.

Ad 2: Økonomi og medlemmer. Økonomien er fin med 22.814 kr. på kontoen selv om der er støttet med ca. 9000 kr. til CES-projekter i år. Der er inden udsendelsen af rykkere registreret 48 medlemmer (siden mødet er registreret yderligere 4 medlemmer, så vi holder det pæne niveau på over 50).

Ad 3 Hjemmesiden: Hjemmesiden er tilsyneladende blevet hacket, så der er STÆRKT behov for, at der bliver ryddet op på siden. CL er i gang. Og så mangler IHS stadig adgangskode (CL).

Ad 4: Ringmærkerkursus. Der er endnu ikke udsendt invitationer. IHS rykker RC for relevante. Det blev besluttet, at der max. kan være 8 deltagere, og at danske (fastboende) interesserede prioriteres. HE udarbejder budget. Prisen for deltagelse forventes at blive ca. 500 kr. for medlemmer og ca. 800 kr. for ikke medlemmer. Det forventes at RC yder tilskud og at foreningen dækker evt. (mindre) underskud. Kursusmateriale opdateres (HE, IHS). Der skal tjekkes op på undervisere. IHS og HE er klar og Hans er med lørdag og søndag. Jan O. Holm og Jacob Sterup spørges, da det er vigtigt, at lokale deltager.

Ad 5: Årsmøde: Det skal endelig afklares, om det skal være 2-dages møde. RC mangler endelig tilbagemelding (JJM melder snarest endeligt tilbage, men der er travlhed i jan-marts med undervisning og opfølgning på afrapportering, så der er ikke realistisk, HE). Og da IHS ikke kan deltage på novembermøde bliver det formentligt igen 1-dagesmøde. Der skal tænkes på indlæg (forslag kan være Morten om resultaterne af mærkning på Skagen i år, AN om hans oplevelser på Ottenby og Helbjerg om hans stære). He følger op på tidligere indslag og forslag til årets ringmærker.

Ad 6: Skagen Fuglestation. Arbejdet skrider planmæssigt frem. DOF har slået stilling som stationsleder op med ansættelse inden årets udgang. Der skal på næste arbejdsgruppemøde formentlig tages beslutning om etablering af Helgolandruse. Der mærkes i efteråret af Morten Jenrich.

Ad 7: Evt. og næste møde: Der afholdes møde den 20/9 kl. 19:00 med fokus på kurset. Næste ordinære møde bliver 11/10 kl. 19.00.

14.08.2016

Henning

11. juni 2016

Referat af bestyrelsesmøde, den 31. maj 2016 kl. 19.00 (SKYPE).

Dagsorden:

- 1) Siden sidst - (Alle).
- 2) Opfølgning fra sidste bestyrelsesmøde.
- 3) Økonomi og medlemsstatus .
- 4) Hjemmesiden - (Clausjannic).
- 5) Ringmærkerkursus. Status. (Iben).
- 6) Årsmøde (tilføjet punkt)
- 7) CES, status (HE)
- 8) Skagen Fuglestation (Henning). og Fuglefestival 6-8 maj. (HE).
- 9) Evt., herunder næste møde.

Referat:

Deltagere: Clausjannic Labuz, Iben Hove, Sebastian McQueen og Henning Ettrup.
Anders Nielsen kom ikke på grundet Skype-problem.

Ad 1 og 2 Siden sidst: Der skal udsendes rykkere til kontingent snarest. RC rykkes for delbetaling til Årsmøde og CES-mødet.

Ad 3: Økonomi og medlemsstatus. God økonomi med 23.400 kr. i kassen, efter net fra Polen er betalt. Der er 36 medlemmer i foreningen, men der forventes flere efter rykkerudsendelse. Vi må lægge hovederne i blød for at finde projekter til støtte. RAS-projekter måske relevante, men lysloggerprojekt også aktuelt, ligesom selvfølgelig CES. Men også andet kan være aktuelt.

Ad 4: Hjemmesiden: Der mangler opdatering af CES og redigering af døde links. Det blev aftalt, at Hans og Henning tager over til Clausjannic for at blive opdateret i opdatering af hjemmesiden, så CJ kan blive aflastet, og siden blive opdateret. CJ sender forslag til mødedato til Hans og Henning. Iben skal have PW, så hun får adgang til de lukkede afsnit på hjemmesiden.

Ad 5: Ringmærkerkursus: Der er kommet fint tilbud om at afholde kurset på Langeland (Keldsnor) til efteråret, hvilket vi vil tage imod. Iben kontakter Hans for de nærmere detaljer og aftaler. Der sættes et max. på 5 deltagere (?). HE sender liste over mulige deltagere til Iben (Caitlin Frankish, Adam Quist, Anders Kromann-Clausen). HE har efterfølgende været i kontakt med RC (JJM) der kender til flere, som gerne vil på kursus. JJM synes at en grænse på 5 deltagere er for lav. Iben arbejder videre så der snarest kan komme noget på hjemmesiden.

Ad 6: Årsmøde: RC rykkes for afklaring af februar årsmøde og om 2-dages møde har interesse. Kan det ikke blive i februar fastholdes sidste weekend i november.

Ad 7: CES status. Der er 4 sites, som kører (Vejlerne, Brabrand, Lunget og Vestamager) mens det er uklart, hvordan Skagen fungerer, da vi ikke hører noget derfra. Referat fra seneste CES-møde rundsendes.

Ad 8: Skagen Fuglestation. Intet nyt siden sidst, men foreningen deltog på en velbesøgt Fuglefestival i maj med HE og Morten Jenrik.

Ad 9): Evt. Intet.

Næste møde fastsat til onsdag den 10. august kl. 19.00 på SKYPE

11.06.2016.
Henning

14. marts 2016

Referat af bestyrelsesmøde, den 14. marts 2016 kl. 19.00 (SKYPE).

Deltagere: Iben, Hans, Sebastian (delvist) og Henning.

- 1) Siden sidst - Status på strategien er, at den er ved at være færdig, og ligger til gennemsyn hos NST. Der er fokus på CES og fuglestationsmærkning. Vedr. flytning af årsmødet til f.eks. februar vil Jesper Johannes bringe det op på RC. Det er dog nok ikke realistisk, da der er travlhed med afrapportering og undervisning på dette tidspunkt. Jesper vender tilbage. Planlægningen af årsmødet (2-dages) er afhængig af udmelding af dato. Michael Højgaard undersøger mulighed for at benytte efterskolen, hvor han arbejder.
- 2) Opfølgning fra sidste bestyrelsesmøde: Kasserer i bestyrelsen stadig uafklaret, men Mette vil gerne køre regnskabet, hvis der er bisidder i bestyrelsen (HE).
- 3) Økonomi og medlemsstatus: Økonomien ser godt ud med ca. 26.300 kr. i kassen. Der mangler heri lidt refusioner fra årsmødet. Der er desværre først udsendt kontingent-opkrævning primo marts, men allerede nu er der 30 betalere. Jeg glemte, at jeg har bestilt 10 net i Polen til CES-Vejlerne.
- 4) Hjemmesiden - (Clausjannic). Der skal følges op på opdatering af hjemmesiden - derfor må der snarest muligt arrangeres møde med CJ, så Hans og Henning kan blive sat ind i, hvordan det virker. HE aftaler med CJ.
- 5) Ringmærkerkursus. Blåvand spørges om kursus den 23.-25. sept. (Iben). Der mangler endelig tilbagemelding fra Bent Jacobsen, men det ser ud til at kunne blive til noget. Der er 2-3 aktuelle (Esben Eriksen, Anders Kromann-Clausen og Alix ? (franskmænd)).
- 6) CES-møde: Nyt site under opstart i Vejlerne efter Ove Sø er lukket. Øvrige sites er Brabrand Sø, Lunget, Vestamager samt formentlig Skagen. Sidstnævnte dog lidt usikker, da der mangler oplysninger herfra. Raunstrup Sø holder pause. Vi vil gerne have flere sites op at køre. I det nye indtastningsprogram kan CES-mærkning indrapporteres - og gerne løbende. Referat rundsendes. Der blev på CES-mødet afsat en del brugte net til projekter.
- 7) Skagen Fuglestation: Status er, at den åbner officielt næste forår. Der afholdes i år derfor kun skrabet Fuglefestival den 6.-8. maj. Iben er interesseret også HE. Morten kontaktes herom.
- 8) Evt: Der er gode muligheder for i det nye indtastningsprogram for ringmærkning at foretage forskellige sorteringer. Da det er et system under opbygning er forslag, ønsker og fejlrettelser velkomne.

Næste møde bliver den 31. maj kl. 19.00 på SKYPE..

14.03.2016

Henning

24. januar 2016

Referat af bestyrelsesmødet, den 24. januar 2016 kl. 11.00- 16.00.

Til stede: Iben Hove, Hans Rytter, Clausjannic Labuz og Henning Ettrup (ref.)

1) **Siden sidst - herunder opfølgning på årsmødet og fordeling af bestyrelsesposter:**
Gruppe nedsat til at arbejde med 2-dages årsmøde på f.eks. Hjemby Efterskole. Forslag til dagsforløb kan være fra middag til middag. Tema med fældefangst, Andet tema er/kan være indlæg om databehandling og hvordan man bruger statistik? Hvordan skriver man artikler og eksempler herpå (se pkt. 9). Hvordan skriver man en projektansøgning til ZM om mærkning. Hans er forbindelse til planlægnings-gruppen.
Jesper kontaktes for status på strategien (HE).
Digesvaleprojekt kan overvejes.

Fordeling af poster: Formand: HE, Kasserer: HE (, midlertidig, det skal undersøges, om kan en kasserer være udenfor bestyrelsen). Næstformand: Iben

2) Opfølgning fra sidste bestyrelsesmøde (bilag): Oversigt over merchandise rundsendes.

3) Økonomi og medlemsstatus (bilag følger): Udsendelse af kontingentopkrævning primo februar. Kontingent skal betales ultimo marts (så det følger følger licensåret). Medlemsliste rundsendes.

4) Årshjul (bilag): Tilrettet. CES-møde og aktivitet afklares med ZM (HE). Har ZM andre projekter i støbeskeen (RAS). Skypemøder hver anden måned. Forslag til Årsmøde i februar skal afklares (tages op på generalforsamlingen). Alternativ er at spørge ZM (HE), og derefter spørge medlemmerne?

5) Hjemmesiden - (Clausjannic). Oversigter med adgang til artikler til hjemmesiden rundsendes. Der bør linkes til relevante sider. "Vejledning i brug af håndbogen" skal opdateres. Niels Odder rettes (CJ). "Bliv medlem" flyttes op. Opfordring til hjælp til kurser lokalt (score fx)

6) Ringmærkerkursus. Blåvand spørges om kursus den 23.-25. sept. (Iben). Se årshjul.

7) CES-møde. ZM afklares om CES-møde i marts. CES opsamles på hjemmesiden (HE). Opfølgningsartikel på CES Tarup.

8) Skagen Fuglestation (Henning). Kim spørges om status. Referater rundsendes. Fuglefestival tjekkes. Iben interesseret også HE.

9) Henvendelse om indlæg på næste årsmøde. MEL kommer med opfordring til at skrive artikler og databehandling, eksempler på artikler.

10) Evt., herunder næste møde. Hvad med udefrakommende til årsmødet? Mikkell Willemoes et emne? Udenlandske?
Næste bestyrelsesmøde den 14. marts kl. 19.00 på Skype. HE indkalder.
Vickys speciale rundsendes.

24.01.2016
Henning

Referat af bestyrelsesmøde, mandag den 7. november 2017, kl. 19.30 på Skype.

- 1) Deltagere: Iben, Hans og Henning (ref.). Afbud: Tage og Clausjannic.
- 2) Økonomi og medlemsstatus. I forhold til 2016 er der et plus på ca. 900 kr. (indestående 26.392 kr.). Tage rundsender opdateret regnskab samt budget for 2018. Husk der skal sættes 6000 kr. til opdatering på budget samt 4000 kr. til drift (hvoraf ca. 1500 kr. er abonnement) af hjemmesiden. Medregnet senest indmeldte (2. nov.) er der 54 medlemmer.
- 3) Regnskabsprincipper. Vi tager vores bøger og anskaffelser til udlån/gaver ud af regnskabet, da det straks-afskrives. Det kommer i stedet til at fremgå af en liste, som løbende opdateres. Hvad der anskaffes med henblik på salg (trøjer, net ol.) værdisættes, og fremgår af regnskabet.
- 4) Hjemmesiden – Iben hører Jens om en status. Jens spørges om muligheden for at opretholde log-in muligheden for medlemmer.
- 5) Årsmøde og Generalforsamling – Program og indkaldelser er ude. Det opdateres inden udsendelse af rykker. Der er pt. 20 tilmeldte.
- 6) Liste over bøger, anskaffelser mv.. Se pkt. 3. HE følger op på lydanlægget på Gedser.
- 7) Samarbejde med fuglestationerne om kurser. Der er lavet aftale med FSU om, at Fuglestationerne engagerer sig mere i afholdelsen af kurser sammen med foreningen. HE arbejder videre med sagen.
- 8) Hvordan og til hvem giver vi tilskud. Iben er næsten færdig med forslaget, som rundsendes en af de nærmeste dage. Vi har budgetteret med forskellige beløb fra 6000 kr. til 15.000 kr. (ex. tilskud til CES) over tid. Lad os sætte 10.000 kr. på (referentens forslag).
- 9) Evt. Vi skal have valgt repræsentant til FSU. Vi lægger i vedtægtsændringerne op til, at bestyrelsen udpeger en (vel ikke nødvendigvis fra bestyrelsen?) og generalforsamlingen godkender. Det samme er tilfældet med repræsentanten i Skagen Fuglestation. Begge er pt. HE.

Referat af bestyrelsesmøde, mandag den 25. september 2017, kl. 19.30 på Skype.

.Dagsorden

- 1) Siden sidst - herunder EURING-mødet
- 2) Økonomi og medlemsstatus.
- 3) Regnskabsprincipper (Tage)
- 4) Hjemmesiden - aftale (Iben og Clausjannic).
- 5) Årsmøde og Generalforsamling - program
- 6) Liste over materiel (værdisat (bilag følger)) (Henning)
- 7) Samarbejde med fuglestationerne om kurser (Henning)
- 8) Hvordan og til hvem giver vi tilskud (Iben)
- 9) Evt., herunder årets ringmærker og næste møde.

Referat:

Deltagere: Iben, Hans Clausjannic og Henning (ref.). Afbud fra Tage.

Ad 1: Siden sidst - herunder EURING-mødet. Det var et fint møde på Amager med ca. 65 deltagere (se vedlagte referat).

Ad 2: Økonomi og medlemsstatus. 53 medlemmer - seneste rykker gav 3 + 2 der havde betalt! Der er lidt sløvt, der ikke er flere der melder sig ind.

Ad 3: Regnskabsprincipper (Tage) - Tages på næste møde.

Ad 4: Hjemmesiden - aftale (Iben og Clausjannic). Vi takker ja til Jens Søgaard, som vil hjælpe med at få siden op at køre igen. Den bliver hostet ved Conceptware, med Peter Schumacher som kontakt. Prisen vurderes at være ok for stabil og professionen hosting. Så Jens Søgaard må gerne gå i gang snarest med opbygning af ny hjemmeside. Det prioriteres at der hurtigt kommer side med indkaldelse til Generalforsamling og Årsmøde.

Ad 5: Årsmøde og Generalforsamling - program. Jeg kontakter Henning Heldbjerg og Johannes Bang - for indlæg. Iben vil også gerne fortælle om Hedehøg-projektet.

Ad 6: Liste over materiel (værdisat (bilag følger)) (Henning) - Intet nyt.

Ad 7: Samarbejde med fuglestationerne om kurser (Henning) - Intet nyt endnu, da der ikke har været møde.

Ad 8: Hvordan og til hvem giver vi tilskud (Iben) - ikke færdigt endnu.

Ad 9: Evt., herunder årets ringmærker og næste møde. Kandidat fundet og prioriteret. Næste møde den 9. oktober, hvis Tage kan.
HE

Referat af bestyrelsesmøde, mandag den 28. august 2017, kl. 19.00 på Skype.

Dagsorden:

- 1) Siden sidst - herunder køb af net.
- 2) Økonomi og medlemsstatus.
- 3) Regnskabsprincipper (Tage)
- 4) Hjemmesiden (Clausjannic).
- 5) Årsmøde og Generalforsamling.
- 6) Opdatering af vedtægter, bilag (Henning)
- 7) Liste over materiel (værdisat (bilag følger)) (Henning)
- 8) Samarbejde med fuglestationerne om kurser (Henning)
- 9) Hvordan og til hvem giver vi tilskud ?
- 10) CES-status mv.
- 11) Skagen Fuglestation (bilag).
- 12) Evt., herunder årets ringmærker og næste møde.

Referat:

Deltagere: Iben, Hans, Clausjannic og Henning (ref.).
Afbud fra Tage.

Ad 1: Siden sidst: Henning har lavet indlæg om Ringmærkerforeningen og CES til Fugleåret, samt i samarbejde med Ringmærkningscentralen et indlæg til DOFT om CES. Henning er inviteret med til årets EURINGmøde på Amager af Ringmærkningscentralen i dagene 12-15. sept.

Det blev besluttet at købe net i Polen til erstatning for de 8 net givet som gave til åbningen af Skagen Fuglestation, hvor foreningen var repræsenteret. Evt. købes lidt flere, for at have nogle på lager (Ecotone opfordres til at give rabat (evt i form af ekstra net)).

Ad 2: Økonomi og medlemmer: Økonomien ser fin ud med godt 32.500 kr. i kassen. Takket være det fine tilskud fra Villumfonden. Derimod ser det lidt sløvt ud med medlemsstatus. Blot 48 - hvoraf der mangler nogle af "de faste". HE udsender 2. rykker. Samtidig opfordres bestyrelsen til at "prikke de lokale på maven", så de får betalt (se listen udsendt tidligere).

Ad 3: Regnskabsprincipper Tages op næste gang.

Ad 4: Hjemmesiden: Der SKAL søges en løsning nu. Clausjannic har ikke tid til at få den retableret. Det blev kort vendt, om vi skal have en hjemmeside, eller nøjes med Facebook. Der var stemning for at have en hjemmeside. Derfor undersøges muligheden for ekstern hjælp. Iben spørger Jens Søgaard, der har stået for at opbygge DOF's lokalafdelingers

hjemmesider. Det er en betingelse, at bestyrelsen efterfølgende kan opdatere siden den de store problemer. Vi er enige om at der afsættes et beløb til dækning af omkostningerne. Er han ikke interesseret, må vi se om vi kan finde anden interesseret eller anden løsning.

Ad 5: Årsmøde: Årsmøde og Generalforsamling holdes på Fyn (eller Jægerskolen) den 25. november. Afklares i dag (den 29. august). Iben og Hans melder tilbage til HE. Program endnu ikke fastlagt. HE rundsender liste over de seneste indlæg, som er blevet præsenteret. På generalforsamlingen fremlægges vedtægter til opdatering, ligesom principper for tilskud præsenteres.

Ad 6: Vedtægter: Der er rundsendt forslag til ændring af vedtægter, som blev godkendt med en enkelt præcisering (tilføjelse af "eksterne" til tillidsposter, §5 og §6).

Ad 7: Liste over materiel. Udsat til næste gang.

Ad 8: Samarbejde med FSU: HE udarbejder forslag til samarbejde mellem RMF og Fuglestationerne om afholdelse af kurser, således at fuglestationerne får medansvar for kurserne. Tages op på kommende FSUmøde.

Ad 9: Tilskud: Iben gennemgår de foreliggende retningslinier for tilskud til projekter til næste møde.

Ad 10: CES: Årets sidste runde gennemført. Der er 5 sites, der har kørt i år, men med håb om mindst ét mere næste år. Der forsøges udarbejdet et CES-Nyt i efteråret.

Ad 11: Skagen fuglestation: Intet nyt.

Ad 12: Evt. Der skal tænkes på kandidater til årets ringmærker (Henning har liste over kandidater, men flere kan ønskes). Liste over tidligere modtager vedlagt.

MÆSTE MØDE: Mandag den 25. september kl. 19.00 på Skype.

22. maj 2017

Referat af bestyrelsesmøde, 22. maj 2017, kl. 19.00 på Skype.

.Dagsorden:

- 1) Siden sidst - tilskud fra Velux Fonden, CES-møde mv.
- 2) Økonomi og medlemsstatus
- 3) Hjemmesiden - status (Clausjannic).
- 4) Opdatering af vedtægter.
- 5) Liste over materiel (værdisat)
- 6) Samarbejde med fuglestationerne - kurser
- 7) Hvordan og til hvem giver vi tilskud ?
- 8) Evt., herunder årets ringmærker og næste møde.

REFERAT:

Deltagere: Hans Rytter, Iben Hove, Tage Leegaard og Henning Ettrup.

Ad 1: Siden sidst: De ældre medlemmer af foreningens CES-deltagere har modtaget en donation fra VELUX-Fonden på 42.500 kr. til nye net til samtlige sites (Skagen, Vejlerne, Brabrand Sø, Lunget samt Vestamager) samt et nyt i Hinnerup (det er til tider godt at være +60). I den forbindelse måtte Tage og Henning hjælpe til med hver 4000 kr., da foreningens kasse løb midlertidig tør (ref. bemærkning).

Vi havde et fint CES-møde i Vorupøre med spændende præsentationer ol. RC oplyste, at deres kontrakt med Miljøministeriet bl.a. var bundet op på CES og artikelskrivning. De danske CES-data er videresendt til BTO. Referat fra mødet udsendes snarest. RC har opdateret CES-vejledning til tjek (Jesper Johannes rykkes).

Ad 2: Medlemmer og økonomi: Der er pt. 48 medlemmer efter 1. rykker - men flere burde være med. Tage smider en opfordring ud på Facebook, og Henning rykker igen efter ferien. Økonomien ser god ud dav Velux-Fonden har været en stor hjælp. Når bevilgede tilskud (ca. 8000 kr. i alt til Skagen og Blåvand) er afholdt er der ca. 28.000 kr. på kontoen. Brabrand Sø CES har i den forbindelse lånt foreningen 8 net).

Ad 3: Hjemmesiden: Der er problemer med at få den op at køre igen - men nu skal der ske noget. Som minimum skal der være en forside, til nyheder og oplysning om, at vi arbejder på sagen. Clausjannic er ansvarlig og kontaktes af Henning. Siden skal være opp igen senest efter sommerferien (næste best-møde?).

Ad 4: Vedtægter: Der arbejdes videre med opdatering af vedtægterne. ZM rettes til SNM og regnskabsåret præciseres (1/11 - 31/10). Der tilføjes noget om, at generalforsamlingen godkender et princip for, hvordan bestyrelsen fordeler tilskud fra foreningens ansøgningspulje. Ændringerne forelægges generalforsamlingen til efteråret.

Ad 5: Materialeliste: Endnu ikke udarbejdet. Henning er i gang.

Ad 6: Samarbejde med fuglestationerne: Henning foreslår, at der indledes et tættere samarbejde med fuglestationerne om kurser. Både for nye ringmærkere, men også specielle kurser som f.eks. scoring af fedt og muskel samt fældning. Henning tager det op på FSU-møde.

Ad 7: Tilskudsregler: Se pkt 4. Iben ser på det og kommer med forslag. Henning sender tidligere udkast (hvis det kan findes).

Ad 8: Evt: Årets ringmærker blev vendt - der tænkes videre.

Årsmødet kan evt. holdes på Jægerskolen - alternativt i Aarhus eller på Fyn. Muligheder og priser undersøges, og det skal afklares med RC.

Næste møde medio-ultimo august evt. i Stavtrup i forbindelse med CES (hvis vejret giver mulighed) ellers SKYPE. Henning finder foreløbig dato.

22.05.2017

Henning

24. februar 2017

Referat af bestyrelsesmøde, fredag den 24. februar 2017 kl. 12.30, på Holmevej 108B, 8270 Højbjerg.

- 1) Konstituering.
- 2) Siden sidst herunder opfølgning på Årsmødet (bilag).
- 3) Økonomi og medlemsstatus (2 bilag).
- 4) Hjemmesiden - status (Clausjannic).
- 5) Ansøgning til Veluxfonden om tilskud til CES (Henning).
- 6) Ansøgninger til foreningen om tilskud, Blåvand (bilag).
- 7) Ringmærkerkursus.
- 8) Samarbejde med fuglestationerne - kurser og Motus.
- 9) Skagen Fuglestation, herunder forespørgsel om økonomisk bidrag (Henning).
- 10) Årsplan? (2015 vedlagt til inspiration).
- 11) Evt., herunder næste møde.

Ad 1: Konstituering. Formand: Henning Ettrup, Kasserer: Tage Leegaard, Næstformand: Iben Hove.

Ad 2: Siden sidst herunder opfølgning på Årsmødet. Oversigt udarbejdes over hvad vi har, mest muligt nedskrives til 0 kr. straks.

Ad 3: .Økonomi og medlemsstatus. Ca. 31.500 kr., pt. 30 betalende medlemmer.

Ad 4: Hjemmesiden - status (Clausjannic). Generel info til medlemmer opprioriteres. Opdateres og oprydtes generelt. Fokus på at få siden opdateret Hans og Henning aftale møde med Clausjannic. Vigtigt at siden er opdateret, når nye gæster går ind på siden. Bestyrelsen skal være administratorer. Vi skal have styr på brugen af Facebook-siderne.

Ad 5: Ansøgning til Veluxfonden om tilskud til CES. Der søges i Velux-fonden et beløb på ca. 42.000. kr. (udkast til ansøgning, bilag)

Ad 6: Ansøgninger til foreningen om tilskud, Blåvand. Velvillig indstilling til ansøgningen, men har brug for lidt mere specifikke priser. Vi vil ikke give tilskud til hylder.

Ad 7 og 8: Ringmærkerkursus og samarbejde med fuglestationerne. Det skal undersøges om og hvordan vi kan få et tættere samarbejde med fuglestationerne. Det undersøges, om Ringmærkerforeningen kan få en formaliseret plads i Fuglestationsudvalget (FSU) - evt. som observatør.

Ad 9: Skagen Fuglestation, HE er i bestyrelsen, og rundsender referater. Konkret ansøgning forventes, såfremt økonomisk bidrag ønskes..

Ad 10: Årsplan 2017 tilrettet. (Bilag)

Ad 11: Evt., herunder næste møde. Nyt projekt - måske i Vejlerne - som vi arbejder videre med. Tages op på næste møde.

CES-møde i Thy til april - Tage undersøger sted. Mulig dato 8. april. Tjekkes med RC. Skagen Fuglestation åbner officielt 12. maj og foreningen deltager.

Henning Ettrup

Ref.

Referat godkendt

Dato Iben Hove Sørensen

Dato Tage Leegaard

Dato Hans Rytter

Dato Clausjannic Labuz

Referat af kommende bestyrelsesmøde, 10. oktober 2018 på Skype

Dagsorden.

- 1) Udpegning af referat og dirigent: HE
- 2) Siden sidst (vedtægter, kursus).
- 3) Økonomi og medlemsstatus.
- 4) Politik for tilskud (vedlagt)
- 5) Hjemmesiden.
- 6) Årsmøde 2018 (hvem er på valg?), beretning, regnskab og budget udarbejdes og årets ringmærker (liste over tidligere modtagere vedlagt).
- 7) MobilePay.
- 8) Nyt fra Skagen Fuglestation (ref. vedlagt) og FSU.
- 9) Evt., herunder næste møde.

Referat:

Deltagere: Iben Hove Sørensen, Clausjannic Amland-Labuz, Tage Leegaard, Hans Rytter og Henning Ettrup (ref. og dir.).

Ad 2: Siden sidst: Vedtægter er klar til generalforsamlingen. Kommissoriet er klar, når stavfejl er rettet. Retningslinier for tilskud er klar, når dato er rettet. Kurset på Blåvand gik fint, og kursisterne udtrykte tilfredshed på trods af at vejret drillede og fuglene udeblev. Listen over foreningens udstyr, som er i arbejde på projekter og fuglestationer, samt bogoversigt opdateres (HE).

Ad 3: Økonomi. Det står 9552 kr. på kontoen, men vi mangler afregning for overnatning i forbindelse med ringmærkerkurset på Blåvand. Bent rykkes (HE). Der er "kun" 50 medlemmer. Listen rundsendes. For at få bedre økonomi, skal vi så sætte (enkelte) reklamer på siden, hvis det er muligt?

Ad 4: Tilskud: Se pkt. 2. Notits om mulighederne for tilskud sættes under "Om foreningen". Selve Papiret lægges på medlemssiden.

Ad 5: Hjemmesiden: Der er ved at være lidt aktivitet på siden, men det er op ad bakke. HE magter det ikke alene, så andre må på også. Der skal arbejdes på at få lagt noget op på medlemssiden! Clausjannic fremsender hvad han har om håndbogen til HE. Iben har givet adgang til siden for medlemmer. Hvem skal for øvrigt have adgang? Det bør vel kun være betalende medlemmer med licens? Tages op på generalforsamlingen, da det i 2010 blev besluttet, at alle med licens skulle have adgang.

Ad 6: Årsmøde. Program for årsmødet gøres færdigt. Indlægsholdere kontaktes for forslag til titel (HE). Dagsorden for generalforsamlingen udarbejdes med 3 ekstra punkter til beslutning rundsendes til bestyrelsen. Nyhed herom sættes på hjemmesiden snarest.

Ad 7: MobilePay. Det vurderes at være en fordel at få etableret MobilePay, da det er noget der efterhånden anvendes meget. Det koster 500 kr. i oprettelse og 0,75 kr. på betaling. Tage følger op, så det bliver klart inden Årsmødet.

Ad 8: Nyt. Referat fra Skagen Fuglestation rundsendt. FSU holder møde sidst i oktober. Iben melder fra, men vi satser på Clausjannic som substitut.

Ad 9: Næste møde. Efter generalforsamlingen (alternativt Skypemøde når jeg er retur fra ferie, hvis der er behov).

11.10.2018
Henning Ettrup

Referat af bestyrelsesmøde, 30. august 2018 på Skype

Deltagere: Tage Leegaard, Hans Rytter, Iben Hove Sørensen og Henning Ettrup

- 1) Udpegning af referat og dirigent.
- 2) Siden sidst (rykkere, vedtægter, referater).
- 3) Økonomi og medlemsstatus.
- 4) Politik for tilskud (vedlagt)
- 5) Hjemmesiden.
- 6) Årsmøde 2018 og årets ringmærker.
- 7) Ringmærkerkursus på Blåvand 21.-23. sept.
- 8) Nyt fra Skagen Fuglestation (ref. vedlagt) og FSU.
- 9) Evt., herunder næste møde.

Ad 1: Referat og dirigent: Henning.

Ad 2: Siden sidst: HE har udsendt rykkere, men vi må ”prikke” lidt flere på maven, så vi kan komme op på flere – gerne 100 medlemmer. Opfordring sættes på hjemmesiden (HE). Vedtægterne blev gjort færdige, så de er klar til generalforsamlingen. Kommissoriet blev gjort færdigt til fremlæggelse på generalforsamlingen.

Ad 3: Økonomi og medlemstatus: Økonomien er ok med omkring 10.000 kr. i kassen. Rykkerne har resulteret i at vi nu er omkring 45 medlemmer, så realistisk er nok at vi ender på 50.

Ad 4: Tildeling af tilskud: Politikken for tildeling af tilskud gjort færdig, så den er klar til at blive lagt på hjemmesiden (HE). Der udarbejdes liste over hvem der har fået tildelt net mv. (HE).

Ad 5: Hjemmesiden halter, men HE er startet forsigtigt op med opdatering. Der opfordres evt. om hjælp fra unge/interesserede ringmærkere. Hvis man har noget, kan man sende det til HE, som så vil forsøge at få det lagt op. Der skal oprettes medlems-log, da vi skal have gang i medlemsdelen (håndbog og måske tilskudsreglerne). Medlemmer skal have log-in ved kontingentbetalingen (Iben). Vi skal have ringmærkere til at donere fotos, så der kommer nogle interessante billeder på siden.

Ad 6: Årsmøde: Der ligger 2 forslag til indlæg. Tage om unge rørsangere fanget i NV-Jylland og Jacob Sterup om fangst og fugle på Sprogø (tjekker du ikke op med ham, Hans?). RC spørges om de har forslag (HE). Vi har et emne til årets ringmærker (samler op senere, da flere emner kan dukke op). Hans foretager for-bestilling af bispisning til 30 personer, inden han tager på ferie Down-Unter.

Ad 7: Ringmærkerkursus: Kursus afholdes på Blåvand Fuglestation i dagene 21.-23. sept. Der er sendt invitationer ud til danske x-mærkere i denne uge, og pt. har 2 reageret på det, mens der var 1 ”på lager”. Jeg tager kontakt til RC i næste uge for at komme videre.

Ad 8: Referat fra Skagen udsendt, mens der ikke er nyt fra SFU. Dog var der et konstruktivt møde med DOFs HB i lørdags på Blåvand, hvor det bl.a. blev drøftet hvordan fuglestationerne skal spille sammen med DOFs øvrige aktiviteter.

Ad 9: Næste møde: onsdag den 10. oktober kl. 19.00-21.00 på Skype.

31.08.2018

Henning Ettrup

Referat af bestyrelsesmøde på Skype den 3. maj 2018.

Deltagere: Iben Hove Sørensen, Tage Leegaard, Hans Rytter og Henning Ettrup

- 1) Udpegning af referat og dirigent. (HE)
- 2) Siden sidst, herunder opfølgning på Årsmødet. Der arbejdes videre med opdatering af vedtægterne som besluttet på årsmødet. Samtidig skal det tjekkes, om det fremgår, hvem der tegner foreningen – eller bør det indføres.
- 3) Økonomi og medlemsstatus. Efter anskaffelse af yderligere net samt de afholdte udgifter til hjemmesideopdateringen, skal der være fokus på økonomien. Der er således "blot" ca. 10.000 på kontoen. Det tjekkes op hvilke hjemmesider vi betaler for (HE). Der udsendes rykkere snarest (HE), således at medlemstallet kan øges.
- 4) Tilskud (stænger og net). Ansøgninger om tilskud rundsendes til bestyrelsen, således at ansøgningerne løbende kan vurderes. Senest er givet tilskud til stænger (CES-Skagen) og til 2 net til nyt site i Linå ved Århus. Yderligere er lovet 10 net til nyt site i Sønderjylland. Iben har rundsendt oplæg til "politik" for tildeling af tilskud. Færdiggøres på næste møde.
- 5) Opfølgning på workshop om hjemmeside. Der oprettes gruppe (Henning, Hans og Clausjannic) som arbejder med hjemmesiden, så den for alvor kommer i gang. Prioriteres at CES-data løbende kommer ud på den.
- 6) Årsmøde 2018. Opdatering af vedtægter skal gøres klar (se ovenfor). Alle tænker på program (Tage vil gerne holde indlæg om rørsanger) og emner til årets ringmærker (ref.'s tilføjelse).
- 7) Ringmærkerkursus i samarbejde med FSU. HE samler op på foreningens involvering i kurset den 21.-23. sept. Undervisningsmaterialet skal opdateres, men der afventes opfølgning fra Ringmærkningscentralen på strategien!
- 8) Nyt fra Skagen Fuglestation og FSU (intet). Referater rundsendes, når de foreligger.
- 9) Næste møde. Der udsendes doodle til møde i sidste halvdel af juni. Og så stræbes efter fysisk møde i august.

Henning
23409406

April 2018

Referat (kort) af bestyrelsesmøde, fredag den 3. marts 2018 på Nyborgvej 20, 5853 Ørbæk.

- 1) Referant: Henning. Konstituering: Henning: formand, Iben: næstformand, Tage: kasserer.
- 2) Siden sidst, herunder opfølgning på Årsmødet (pkt. 7 i Generalfors.-ref: udskudt). Kommentar til strategien rundsendes.
- 3) Økonomi og medlemsstatus. Økonomi tilfredsstillende, men medlemstallet på 31 er det ikke pt. Der udsendes rykkere i april (Henning).
- 4) CES møde planlægges ultimo marts. Blev udskudt til september (ref.).
- 5) Evt. opfølgning på workshop om hjemmeside.
- 6) Årsmøde 2018 bliver den 24. november, igen på Fyn.
- 7) Ansøgninger til foreningen om tilskud. Politikken gøres færdig. CES-Skagen har forespurgt til anskaffelse af nye stænger, accept.
- 8) Ringmærkerkursus i samarbejde med FSU. Der afholdes kursus den 21-23. sept. Sted udmeldes.
- 9) Nyt fra Skagen Fuglestation og FSU. Referater rundsendes (HE)
- 10) Evt., herunder næste møde afholdes i forbindelse med CES-mødet (som blev udsat). Derfor omkring 1- maj.

Henning
23409406

Januar 2018

Dagsorden til og referat af bestyrelsesmøde, torsdag den 18. januar 2018, kl. 19.00 på Skype.

Der er kun ét punkt på dagsordenen: Hjemmesiden.
Henning

Referat.

Deltagere:

Tage Leegaard, Hans Rytter, Clausjannic Amland-Labuz, Iben Hover Sørensen, Henning Ettrup (ref.).

Foranlediget af henvendelse fra Jens med spørgsmål til hjemmesiden, afholdt vi et kort bestyrelsesmøde herom:

Starter med et let: Hvad er foreningens kontaktoplysninger?

Og dernæst: Hvilket indhold vil vi gerne bevare fra den gamle hjemmeside?

Og dernæst: Hvad var funktionen af login på hjemmesiden? Hvad kan man, når man er logget ind, som andre ikke kan?

Slutteligt: Hvad skal online på siden ASAP?

HE har svaret på det første, men de øvrige skal besvares.

Vi var enige om, hvad der er vigtigt og relevant (CES-data, Ringmærkerhåndbogen, småartikler, forum, billeder samt relevante links). Ellers starter vi forfra. Har vi nogle forslag sendes det til Iben, der videreformidler til Jens.

Der skal laves login-afsnit, hvortil kun medlemmer har adgang (f.eks. til håndbogen).

HE har håndbogen liggende, som sendes til Iben (har desværre ikke bogen (kun nogle af afsnittene, så Clausjannic, du må på den (ref.)).

Der forsøges aftalt "work-shop" med Jens en lørdag eller søndag, så snart han har en skabelon til siden færdig. Vi skal her lære at anvende/opdatere siden. Alle deltager, hvis muligt. Jens kommer evt. med forslag til mødested, men Hans melder, at han evt. kan stille plads til rådighed. Vi bruger dagen på at lære og at opbygge siden.

Vi afholder et egentligt bestyrelsesmøde samtidig. HE udarbejder dagsordenen.

Henning
18.01.2017

Referat at bestyrelsesmøde, 22 oktober 2019 kl. 19.00-21.00 på Skype

Deltagere: Hans Rytter, Tage Leegaard, Henning Ettrup

Afbud: Iben og Clausjannic.

- 1) Udpegning af referat (HE) og dirigent (HE).
- 2) Siden sidst. Afslag på ansøgning afsendt til Skagen Fuglestation.
- 3) Økonomi og medlems status (Tage). Lidt anstrengt med 7869 kr. i kassen, men der mangler afregning med RC vedr. CES-møde i foråret og kurset i efteråret (forhåbentligt ca. 3000 kr.). Tage kontakter RC vedrørende afregningen. Der er løbet uventet stor post på for hosting (2200 kr.) som må kunne gøres billigere. Og så får vi kommende udgift til MobilePay på 49 kr. (stiger vist til 69 kr.- ref.'s bem.). Det betyder, at vi nok bør hæve kontingentet med **10 kr.** for næste sæson, samt arbejde på at finde andet hosting (cj, du ved noget om hosting?).
- 4) Opdatering af vedtægter – jf. generalforsamlingen. Der indføres under § 5 Generalforsamling – pkt 3: "samt vedtagelse af kontingent"
- 5) Møde med RC (endnu ikke fastsat). HE forsøger at få en aftale med Jesper den 28. oktober eller dagen før Årsmødet på Fyn.
- 6) Kurser – hvordan planlægger vi dem. HE foreslog at tilmeldte senest en uge før kurset skal have indbetalt afgiften. Det udbydes med begrænset deltagerantal. Antallet bør være max. 6-7 deltagere og min. 3-4 deltagere. Hyppigheden af kurser bør overvejes – eller også udbydes kurser, som så afholdes, når der er nok tilmeldte. Tages op med FSU (HE).
- 7) Hjemmesiden. Folk skal animeres til at sende noget til RMF, når de alligevel lægger ud på Facebook.
- 8) Henvendelse fra Zoo vedr. ringmærker til Java (Iben). Iben følger op på sagen.
- 9) Nyt fra Skagen Fuglestation (ref. vedlagt) og FSU (intet).
- 10) Årsmødeplanlægning er i gang (HUSM fortæller om Agersø-mærkninger, Hans Meltofte animerer til brug af ring-data, Asger kommer med video-indlæg og HE resumerer årets CES. Årets ringmærker er Ulf M. Bertelsen. RCs program tjekkes op (HE). Hans adviserer leverandør om mad efter 1. november. HE udarbejder beretning som rundsendes primo november til kommentering
- 11) Evt., herunder næste møde. Afhænger af aftale med RC.

Henning

Tlf. 23409406

Referat af bestyrelsesmøde d. 12. august 2019 kl. 18.30-20.30 på Skype

- 1) Udpegning af referat og dirigent.
 - IHS referent, HE dirigent
- 2) Siden sidst (CES-ansøgning, CES).
 - Vi fastholder afslag til Skagen Fuglestation på ansøgning om nye net.
 - Nye ansøgninger om støtte til foreningen (CES-net etc.) bør udarbejdes af RMF-bestyrelsen til f.eks. Friluftsrådet og/eller Velux.
 - CES: Gode fangstresultater fra de forskellige sites i år (dog ikke mange fugle ved Gudme Sø). Diskussion af muligheder for at ændre metoden, så flere har mod på at starte og vedligeholde sites. P.t. har vi 8 sites på landsplan. Kunne det hjælpe at oprette brugergrupper omkring de forskellige sites? Tages op som muligt emne på årsmødet og kan evt. drøftes på møde med RC.
- 3) Økonomi og medlems status (Tage).
 - TL: 57 betalende medlemmer. Cirka 14.000 kr. på kontoen.
 - HE: Kun en har betalt til kurset.
- 4) Møde med RC.
 - HE: Intet nyt. HE følger op snarest muligt. Mødet afholdes måske i uge 41.
 - Flest muligt fra bestyrelsen bør deltage.
- 5) Kurser
 - Hvordan planlægger vi nye kurser? Vi bør forsøge at etablere bedre og mere samarbejde med fuglestationerne og FSU + sikre bedre intern koordinering.
 - Fire nye ringmærkere tilmeldt næste kursus.
 - Ønsker om kurser for erfarne ringmærkere + f.eks. kursus i vadefuglefangst.
- 6) Hjemmesiden.
 - HE fortsat mest aktiv med opdateringer, med hjælp fra HR.
 - Altid behov for mere materiale.
- 7) Henvendelse fra ZOO vedr. ringmærkning i SØ Asien (mail rundsendt).
 - IHS ringer til Flemming Nielsen og får mere at vide om projektet.
 - RMF kan evt. på sigt bidrage med formidling af opslag m.v. og kommunikere direkte om projektet med foreningens medlemmer.
- 8) Skagensmøde (HE)
 - Ca. 25 tilmeldinger. HE deltager som den eneste fra RMF.
- 9) Nyt fra Skagen Fuglestation (ref. vedlagt) og FSU (intet).
 - Ingen bemærkninger.
- 10) Årsmødeplanlægning og Årets ringmærker.
 - Årsmødet afholdes 30. november på Fyn.
 - Mulige emner: Status for årets CES-mærkning (RC) + drøftelse af nye muligheder; Huldue; Vende-hals; Livet som ung ringmærker; Status for europæisk ringmærkningsatlas.
- 11) Bestyrelsesarbejdet
 - Skal vi oprette et årshjul?
 - Første møde efter generalforsamlingen (f.eks. januar) skal være et fysisk møde fremover.
 - IHS (kommentar tilføjet efter mødet): Kan suppleanterne aktiveres mere?
- 12) Evt., herunder næste møde.
 - Mulighed for workshop om databehandling, evt. i samarbejde med FSU og VU?
 - Næste møde: Fastlægning af program til årsmødet. Dato fastsættes senere.

Referat af bestyrelsesmøde, 20. maj 2019 kl. 19.00-21.00 på Skype

.Dagsorden:

- 13) Udpegning af referent og dirigent.
- 14) Siden sidst (CES-støtte, Fyn).
- 15) Økonomi og medlems status (Tage).
- 16) Møde med RC om genmeldinger (jf. ref. af generalfors. pkt. 8).
- 17) Kursus
- 18) Hjemmesiden.
- 19) Nyt fra Skagen Fuglestation (intet) og FSU (intet).
- 20) Evt., herunder næste møde.

Referat:

Ad 1: Referent og dirigent: Henning.

Ad 2: Siden sidst: Fyn har startet 2 nye sites i år (Peter Teglhøj ved Svendborg og Hans ved Gudme SØ), og der planlægges endnu et i 2020. Flot. Foreningen har i øvrigt støtte Peter med anskaffelse af net.

Ad 3: Økonomi og medlemsstatus: Der er 11.468 kr. i kassen og der er 57 medlemmer (det største antal hidtil). HE sender faktura til RC vedr. årets CES-mødet. Tage overtager medlemsregistreringen.

Ad 4: Møde med RC: HE har aftalt med Jesper at det kunne være fint med et (årligt?) møde mellem foreningen og RC. Det kunne være primo oktober (uge 41, evt. i Århus). Emner til mødet kan være aflæsninger (ansvarlig for farvemærkninger mv.), CES-mærkning, opfølgning på årsmøde, ringmærkningsdatabasen. Flere emner modtages. HE aftaler dag med RC.
Der forsøges afholdt CES-møde i februar i uge 6 (8. eller 9. februar. HE aftaler.

Ad 5: Kursus: Det er aftalt med FSU, at der afholdes kursus for nye mærkere på Gedser den 30. aug.- 1.sept. Hans Lind involveres. Simon arbejder i samarbejde med RMF på kursus for øvede CES-mærkere på Skagen næste sommer. Mere følger.

Ad 6: Hjemmesiden: Der er begyndt at ske lidt på siden, hvor Hans (og HE) forsøger at lægge op på siden. NOTITSER til siden efterlyses.

Ad 7: Intet nyt fra Skagen Fuglestation og FSU.

Ad 8: Årsmødet tages op næste gang. Emner efterlyses. Måske Rune med Ederfugl og måske RC med status på CES. Tage foreslår 2020 mødet i Tved.
Næste møde den 6. august på Skype.

20.05.2019
Henning

Referat af bestyrelsesmøde, 8. april 2019 kl. 19.00-21.00 på Skype

Dagsorden

- 1) Udpegning af referent og dirigent.
- 2) Konstituering.
- 3) Siden sidst (generalforsamling (ref. vedlagt) og bestyrelsesmøde i oktober (ref. vedlagt), liste over udstyr (bilag).
- 4) Økonomi og medlemsstatus (Tage).
- 5) Kommissorium opdateret (se ref. fra generalfors.). Opdatering af vedtægter med pkt. om "Fastsættelse af kontingent" (se ref. fra generalfors.).
- 6) Møde med RC om genmeldinger (jf. ref. af generalfors. pkt. 8)
- 7) Hjemmesiden.
- 8) Nyt fra Skagen Fuglestation (ref. vedlagt) og FSU (ref. vedlagt).
- 9) Evt., herunder næste møde.

Referat:

Deltagere: Tage Leegaard, Iben Hove Sørensen, Hans Rytter, Henning Ettrup.

Afbud: Clausjannic Amland-Labuz.

Ad 1: Referent og dirigent: HE.

Ad 2: Konstituering: Formand HE, Kasserer: TL, Næstformand: IHS.

Ad 3: Siden sidst: Der er opfølgning på Generalforsamlingen (se pkt. 5 og 6). CES-møde har været afholdt med 12 deltagere, som i alt repræsenterer 5 + 2 nye sites.

Ad 4: Økonomi og medlemmer: Der er 16.432 kr. i kassen, men mangler afregning for CES-mødet i Vester Vedsted (udlæg på 3000 kr. hvoraf 1500 kr. refunderes af RC). Der er 38 medlemmer, som har betalt – så der sendes rykkere ud på mail onsdag, betalingsfrist 1. maj (HE), mens Tage rykker på Facebook. VeluxFonden takkes for tilskud ved tilsendelse af indlæg i Fugleåret, og vi bør overveje nye muligheder for at søge støtte.

Ad 5: Opfølgning på generalforsamling: Samtidig med indsættelse af pkt. med kontingent, indføjes i §6, stk. 2 at formanden og kasserer i forening tegner foreningen.

Ad 6: Møde med Ringmærkningscentralen: HE aftaler med Jesper at afholde møde med dem om bl.a. farvemærkning (men måske også andet (ref.s bem.)) til efteråret (sep./okt.).

Ad 7: Hjemmesiden: Der sker for lidt på siden. Hans vil gerne se på siden, og hjælpe med opdateringer. HE (og andre?) sender materiale til ham. Det er vigtigt på Facebook at henvise til siden, når der er nyt (HE).

Ad 8: Nyt fra SKAF og FSU. Referater udsendt. Skagen vil gerne stå for kursus om fældning næste år i august kan evt. være på Fyn eller i Tved? FSU vil gerne stå for kursus for nye ringmærkere (?) i skiftet aug./sept. Ref. tilføjelse – vil nogen være med?

Ad 9: Evt.: Næste møde: 20. maj på Skype.

Pkt. til næste gang: Årsmøde 2020 over 2 dage? Årets ringmærker, Fysisk møde i efteråret? Hans har reserveret de sædvanlige årsmødelokaler.

HE/ref.

Referat (kort) af bestyrelsesmøde den 1. december 2020.

Deltagere: Tage Leegaard, Hans Rytter, Hans Ulrik Skotte Møller, Henning Ettrup (ref.) og Kjeld Tommy Pedersen (sup.).

Ikke til stede: Søren Mygind

Konstituering:

Formand: HE, Kasserer: TL og Sekretær: SM.

KTP vil gerne etablere kontakt til den tyske ringmærkerforening Proring.

Øvrigt:

Der blev endnu en gang snakket genmeldinger, da tilbagemeldinger efterspørges. Det er vigtigt, at forespørgsler behandles hurtigt, så interessen for indsendelse af oplysninger fastholdes. Tages med til møde med RC den 15. jan.

Desuden blev snakket ønsker til opdatering af indtastningsdatabasen, f.eks. bedre søgeadgang for ringmærkerne, adgang til genmeldinger mv.

Jeg kan tilføje, at JJM har oplyst, at man er arbejder på at forbedre brugerfladen på Fuglering.dk, men også administrationsdelen, så arbejdet bliver lettet. Ligeledes arbejder man på at samle databaserne og rydde op i gamle kodesystemer (sms fremsendt under generalforsamlingen, som jeg først har set i dag).

02.12.2020

HE

Referat af bestyrelsesmøde den 9. november 2020 kl. 19.00-21.00 på Zoom (udsat fra oktober).

Deltagere: Tage Leegaard, Hans Rytter, Hans Ulrik Skotte Møller, Henning Ettrup og Søren Mygind (ref.).

.Dagsorden

1. Udpegning af referat og dirigent.
2. Opfølgning fra sidst (ref. af bestyrelsesmøde og nyhedsbrev).
3. Økonomi (herunder køb af net) og medlems-status (Tage).
4. Møde med RC den 13. november kl. 13.00-14.30 (på ZOOM).
5. Årsmøde 2020? Oplæg er at det udsættes grundet corona.
6. Hjemmesiden.
7. FSU-møde på Gedser 24. okt.
8. Evt., herunder næste møde.

Referat

- 1) HE (dirigent), SMy (referent)
- 2) HE er i dialog med Egon Østergaard, formand mærkningsudvalg. Kommissorium for mærkningsudvalg foreligger formentligt ikke. Ringmærkere bør være repræsenteret i udvalg. HE håber på snarlig tilbagemelding om møde i udvalget. Muligheder for økonomisk støtte fra Vildtforvaltningsråd usikker.
HU: Mærkningsudvalget bør opfordre til indstilling om øget bevilling til ringmærkning.
- 3) TL: 26824 kr. ved udgang af 2020 31-10
Resultat 19/20 13500 kr.
69 betalende medlemmer.
Afskrevet Merchendaise da der ikke er salg i det. Beholdning af net ca. 5500 kr.
Foreslår uændret kontingent.
- 4) Zoom møde med RC d. 13-11 forsætter, hvor vi sluttede sidst. HE rundsender stikord fra seneste møder. Bevilling til RC endnu ikke helt på plads. Får færre midler end tidligere. Problem med manglende nationale genmeldinger diskuteret.
Ifølge JJM fra RC er problemer med beholdning af ringe løst, og nye ringe leveret.
- 5) Morten Jenrich indstilles til årets ringmærker.
Generalforsamlingen afholdes som Webmøde, HE undersøger muligheden for Zoom.
HE rundsender beretning til medlemmerne
HR spørger om Børge Langkilde Rasmussen om han vil være referat på generalforsamling.
HR har snakket med Anders Old om deltagelse på DOF-Ung arrangementer
TL oplyser, at vi har midler til PR om ringmærkning.
HE sonderer mulighed for fonde.
HR: Energi Fyn har lavet opslag om fonde.
HE vi betaler halvdelen af prisen for Finske net til CES-grupperne, hvis de er interesserede.
TL og HE aftaler hvordan beretning og regnskab rundsendes
- 6) Jens Søgaard kan foretage en tekniks opdatering af hjemmesiden på en time. Vi er indstillet på at bevilge denne time.

HE opfordrede til at små artikler fremsendes til hjemmesiden.

7) Referat af møde fra FSU rundsendt.

8) Evt. afholdes møde umiddelbart før Generalforsamling d. 28-11.

19/11-2020

Søren

Referat af bestyrelsesmøde, 23. august 2020 kl. 11.15-17.00 hos Hans Ulrik på Agersø

Til Stede: HSM, HR, TL og HE.

1. Udpegning af referat (HE) og dirigent (HSM).
2. Siden sidst (ref. af bestyrelsesmøde). Kursus udskydes. DOF ungdoms møder bør vi inviteres til, for at få unge med i folden. Hans R spørger Anders Odd, HE tager det op på FSU.
3. Økonomi og medlems-status (Tage). Intet nyt.
4. Samarbejde og møde med RC den 8. september (flere bilag vedlagt).

Der er to hovedspor, der skal forfølges. Database opdatering og fremtidsudsigterne (primært begrundet i RCs stramme økonomi). Og der er et 125-års jubilæum i 2024 at sigte efter.

I bilag 5 i EFs Fuglebeskyttelsesdirektiv henvises til ringmærkning som en relevant metode til at følge bestandsudvikling, hvilket er et argument, der taler for fortsat ringmærkning. Hovedproblemet er dog, om der er økonomi til fremtidens mærkning. Forhøjelse af jagttegnsmidlerne er måske en mulighed? Den bør drøftes med DOF og DN. Der skal slås på at ringmærkning er et vigtigt CitizenScience-projekt. Hvad er kommissoriet for Mærkningsudvalget (EØ spørges) - og hvem har lige ansvaret for indkaldelse af Styregruppen. Foreningen burde optages som observatør?

Tema for møde med RC: Langtidsstrategi for ringmærkning i DK. Bud på, hvordan ringmærkningen sikres og kobles op på forskningen (igen) Hvordan sikres gamle data, og hvordan gives adgang til data. Databaseproblematikken bearbejdes i workshop. Hjælp til bedre økonomi ved ansøgninger om fondsstøtte. Udarbejde støtteerklæring (måske også DOF er villig hertil?). Der skal slås på værdien af det store frivillige arbejde for mindst 10 mio. kr. og året, som ringmærkerne leverer..

5. Mødeform og muligheder. Mindst er fysisk møde årligt. Møde på stabil platform, som skal afklares. Forslag om at anvende Google Møde.
6. Hjemmesiden. Kører på lavt blus, men der bliver løbende opdateret med oplysninger.
7. Kurser i efteråret- opdatering (HE). Udskydes til næste år.
8. Evt., herunder næste møde. Næste møde er 8. sept. (tidspunkt aftales med JJM. Adressen på RC er Øster Voldgade 5-7 1350 KbH

Henning Ettrup

Referat af bestyrelsesmøde, 15. juli 2020 kl. 19.00-21.00 på Skype
(det planlagte møde på Agersø udskydes grundet corona)

Ad 1) HE dirigent, SM ref.

Ad 2) Afprøvning af alternativer til SKYPE, sættes på som punkt på næste møde.

Ad 3) TL 27964 kr. i kassen og 69 medlemmer

Ad 4) TL og HE afholder uformelt SKYPE møde med Jesper Johannes Madsen ved RC for at få dialogen i gang. Budskabet skal være at vi gerne vil hjælpe og at vi som frivillige har nogle muligheder, som de som embedsmænd ikke har. Samtidigt skal RF's deltagelse i Styregruppen diskuteres. HE vil kontakte Jesper for møde i august og aftaler nærmere med TL.

HS notat giver et udmærket overblik over konkrete tiltag der kan fremme samarbejdet mellem RC og RF. Bruges som input til SKYPE møde, men sendes ikke elektronisk til RC.

HE blev opfordret til at tage status for ringmærkningen op i VU i DOF.

Ad 5) HE orienterer Jens Søgaard om at sikring af hjemmeside som foreslået af Jens Søgård Hansen i det vedlagte bilag ikke er nødvendigt.

Ad 6) HE opdaterer løbende. Der arbejdes bl.a. på info om CES.

Ad 7) Kurser m.m. bør diskuteres med RC men først når dialog er kommet i gang.

Ad 8) Næste møde d. 23/8 på Agersø

Søren Mygind

Referat af bestyrelsesmøde, 20. april 2020 kl. 19.00-21.00 på Skype
(det planlagte møde på Agersø udskydes grundet corona)

Tilstede: HE, HR, HS, TL og SM (ref)

Ad 1. HE dirigent

Ad 2. Ingenting

Ad. 3 TL: 22.341 kr. på konto, 49 har betalt, rykning udsat til punkt 4. HE kikker på at give medlemmer adgang til hjemmeside.

Ad. 4 HE har haft telefonisk kontakt med Lasse Jensen fra MST, medlem Styregruppen. MST opfatter ikke ringmærkning som en skalopgave, og har skåret i bevilling. HE blev telefonisk kontaktet af Anders Tøttrup chef for Kasper Thorup. HE og TL opfordrer til, at vi afventer udspil fra departementet inden vi foretager os yderligere.

HS: Det håndværksmæssige hos frivillige mærker er vigtigt. Videnskabelige medarbejder har ikke nødvendigvis dette håndlag.

TL: Resume over vores henvendelser sendes rundt til ringmærkerne. Aftales indbyrdes af HE og TL.

HS: der kan komme mangel på ringe, som får ringmærkning til at løbe ud i sandet.

TL: Corona krisen gør at der ikke vil være opmærksom på vores problem.

HS: Jesper Madsen (Kalø) positive for at de evt. kan overtage. Aalborg universitet har også vist interesse, så der er muligheder hvis det kommer dertil.

TL: Manglende interesse fra "ZM" kan skyldes at centrale personer er projektorienterede forskere.

HE: Museet kører opdatering af strategien egenhændigt ved ny revision. Ved sidste revision var bl.a. RMF med ind over.

Egon Østergaard (DOF), Tony Fox (Kalø) og Jan Eriksen (vildtforvaltningsrådet) kan være relevante at kontakte på rette tid. TL udspil fra departement skal afventes, før vi går efter evt. ny organisatorisk ophæng.

Ad 5.

HE: JJM er blevet rykket for CES data til Fugleåret. HE sender net til Johanne Aagaard til CES i Ribe. HE foreslog fælles indkøbscentral for net, tænger m.m.

HE: Link til Ottenby identification guide. HE snakker med Simon, Skagen om link til deres. HR følger op på spansk link.

AD 6.

HE: Opfordrer til at der sendes små historier til hjemmesiden.

Ad 7.

HE: Vi må afvente før vi gør yderligere ved kursusaktiviteten. Ikke realistisk til efteråret. HE opfordrer til at RMF er koordinator for omfordeling af ringe, hvis der bliver mangel på ringe.

Ad. 8.

HE: FSU er mere aktivt end tidligere.

Ad 9.

HS: Monitoringsmærkning vigtig i forhold til klimaforandringer. SM: Rundsender link til google meet til afprøvning.

Næste møde 18/5 via SKYPE. Der sigtes efter møde i juni på Agersø.

Søren Mygind

Referat af bestyrelsesmøde, 10. februar 2020 kl. 19.00-21.00 på Skype

REFERAT.

Mødet afholdt via Skype.

Deltager: Henning Ettrup (HE), Tage Leegaard (TL), Hans Skotte Møller (HSM), Hans Rytter (HR) og Søren Mygind (SM)

Ad 1)

HE valgt som dirigent og SM som referent.

Ad 2)

HE efterlyste at der var flere en ham til at løfte det daglige arbejde i foreningen.

SM vil fungere som sekretær og vil sammen med HE stå for udseendelse af dagsordener og referater samt indkaldelse til møder. TL fortsætter som kasser, HR tager sig sammen med HE af hjemmesiden. Foreningen tegnes fortsat af formand (HE) og kasser (TL). HE vil stå for sende diverse opgaver ud til bestyrelsen.

Ad 3)

HE er foreningens repræsentant i DOF's fuglestationsudvalg

HE er medlemmer af Skagen Fuglestations bestyrelse.

Vedtægter og referater vil blive lagt op på lukket del af hjemmesiden, som kun er tilgængelig for foreningens medlemmer.

HE kontakter Iben for kode til medlemmer af foreningen.

TL der er pt næsten 60 medlemmer af Ringmærkerforeningen og der er ca. 140-150 aktive ringmærker med licens.

Ad 4)

TL oplyste:

Kassebehandling er ca. 12000 kr.

8 medlemmer har betalt for 2020.

Opkrævning sendes ud pr, mail som Bcc af hensyn til anonymitet.

HE og TL tester sammen at Bcc fungerer.

Vi har Mobile Pay og det koster ca. 500 kr. om året

Vi vil forsøge at få folk til at betale på mobilepay til næste Generalforsamling.

Ad 5 og Ad 6)

De to punkter blev slået sammen

Flere gjorde opmærksom på at Ringmærkningscentralen pt står i en vanskelig og uklar situation. Ringmærkningscentralen har ikke økonomi til at afholde møder.

Vi foretrækker et fysisk møde med Ringmærkningscentralen d. 28-3. HE snakker med Jesper Johannes. Møde om CES udskydes så til efteråret.

Der var enighed om at vores indstilling til mødet med RC bør være, hvad vi kan gøre for at hjælpe RC i den vanskelige situation. TL redegjorde for hvordan hans netværk i Folketinget kunne bruges.

Problemer med indtastning og udtræk af data bør tages op.

Ad 7.

Se under punkt 3.

Ad 8.

Kursus for nye mærkere ultimo september på Blåvand (HE). Betaling fra deltager skal finde sted på forhånd. Vi aftaler nærmere herom på næste møde.

Kursus for øvede mærkere i august med fokus på fedtscore og fældning på Skagen.

HE DOF Østjylland har støttet Skagen fuglestation økonomisk og det er håbet, at der kan opbygges en tradition for at unge ornitologer runder Skagen Fuglestation (eller andre) og uddannes her.

Ad 9. Evt.

HSM omtalte fangst af inficerede Grønirisker og havde mærket ca. 70-80 her i vinter. TL havde ikke bemærket døde Grønirisker i år som han gjorde sidste år.

I en diskussion af fremtidige argumenter for ringmærkning blev følgende nævnt:

SM foreslog DNA analyser som et fremtidigt indsatsområde for ringmærkning.

HR foreslog isotopanalyser af fjer.

HE ringmærkning registrerer bestandsfluktuationer ved lange tidsserier på fuglestationer

Næste møde afholdes lørdag d. 18-4 på Agersø med mulighed for evt. overnatning og mærkning næste dag. Tidspunkt følger.

Søren Mygind

Referat af bestyrelsesmøde, 29. november 2021 kl. 19.00-20.30 på Zoom.

Tilstede: HE, TL, HSM, HR, BJ og SM

Ad 1. Dirigent HE og referent SM

Ad 2 Opfølgning fra sidst: Nyhedsbrev udsendt af HE og modtaget af den øvrige bestyrelse. HE: Net kommet hjem fra Polen og andel solgt til bl.a. Simon, Skagen. 12 net er til foreningen. HE/TL: Klitmøller folkene har modtaget 10 overskudsnet fra RF. Fint kontinuert arbejde ved Klitmøller, kan måske danne grundlag for ansøgning til f.eks. Velux eller 15 juni fond i fællesskab med Keldsnor og Gedser, som også har lange tidsserier. Referat fra møde i Fuglestationsudvalg rundsendt til sidste møde (HE).

Ad 3. Økonomi: TL: 43129,55 kr. i kassen. 4000 kr. er indbetalinger til årsmøde. 20 pt. tilmeldte til Årsmøde. Foreningen har ca. 75 medlemmer.

Ad 4. Møde med RC: Ingen dagsorden til møde på onsdag. Databaseudvikling bør på som punkt (HR), evt. som Workshop på årsmøde. Anders Zuchslags database blev diskuteret som en mulighed, men måske problematisk med privat database til offentlig institution. Flere utilfredsstillende mangler i nuværende blev nævnt. HE foreslår at tidligere referater løbes igennem og at kommissorium for det rådgivende ringmærkningsudvalg diskuteres. Bl.a. bør det diskuteres hvem der skal udpege medlemmer (HR). Kommissorium bør diskuteres på årsmøde og deltager(e) bør evt. udpeges af RF generalforsamling. Ressourcepersoner kan formodentligt udpeges fra gang til gang, eller er de permanente medlemmer? Positivt at RC har påtaget se ansvar for mødeindkaldelse m.m.

Ad 5. Årsmøde og Generalforsamling: HE sætter indkaldelse til generalforsamling på hjemmeside. TL foreslår at regnskabsår flyttes til kalenderår, hvis Årsmøde/generalforsamlingen fremadrettet ligger i januar. Bestyrelse anbefaler møde i januar.

Ad 6. Kurser: Møde om kursusvirksomhed løb ud i sandet på grund af brandalarm under seneste møde med RC. Kursus for øvede om fældning og fedtscore for øvede. Begynderkursus i september i Gedser. Kursus i blodprøvetagning for øvede mærkerer, da et beredskab vil være relevant i tilfælde af epidemi, f.eks. West Nile virus. Analyse af blodprøver falder i pris hvilket gør forskningsaktiviteter omkring blodprøver mere relevant (HR).

Ad 7. Net: HE følger op på finske net.

Ad 8. Evt.: Mødet på onsdag er på Øster Voldgade 5-7 1350 København K. SM spørger Bo Kayser om præsentation af GFU's artikel i DOFT. Det bør være en kerneopgave for RC at levere hjælp til statistisk behandling af data. HE indkalder til nyt bestyrelsesmøde før Årsmøde/Generalforsamling. SM rykker GFU for svar omkring åbent hus d. 17-4.

30. nov. 2021

Søren

Referat af bestyrelsesmøde, 30. august 2021 kl. 19.00-20.30 på Zoom.

Dagsorden

- 1) Udpegning af referat og dirigent.
- 2) Opfølgning fra sidst (seneste ref. vedlagt)
- 3) Økonomi (herunder tilskud fra Friluftsrådet) og opkrævning af kontingent (Tage).
- 4) Opsamling før møde med RC i morgen (seneste referat fra JJM mangler, men forrige vedlagt), herunder fokus på rådgivende udvalg.
- 5) Kommissorium for udvalg (stikord vedlagt).
- 6) SpiderTech net – opfølgning.
- 7) Evt., herunder næste møde.

Referat

Deltagere: Hans Rytter, Søren Mygind, Hans Skotte Møller, Tage Legaard, Bent Jacobsen og Henning Ettrup.

Ad 1. HE (dir), SM (ref)

Ad 2. TL har haft en uformel snak med Miljøministeren, som er bevidst om vores eksistens og behov. Hun udviste forståelse for vores ønske om at komme på finansloven, men foreslår også længere bevillingsperioder som alternativ.

HE var til bestyrelsesmøde på Skagen fuglestation og med DOFs hovedbestyrelse. Fremtiden for Skagen blev diskuteret. Hans Meltofte anerkendte værdien af mærkninger ved fuglestationer og CES.

HE Nye unge medlemmer af DOFs hovedbestyrelse positive overfor ringmærkning.

BJ godt tilfreds med mærkere udlært af Simon ved Skagen Fuglestation og overfor udenlandske (engelske) mærkere, som er gode til at lære fra sig. HE undervisning kan forstærkes i DK ved ny licenstype hvor indlæring indgår som vigtig del af mærkerens opgave.

Ad. 3

TL: 37376 kr. i kassen, 75 medlemmer hvilket er rekord. Tilskud ca. 1200 kr. fra Friluftsrådet.

TL/HE: Medlemsbrev bør prioriteres, men tid er begrænsende (HE). HR opfordrede til at andre skrev 10 linjer, som HE så satte i medlemsbrev. TL medlemsbrev kan nemt udsendes pr mail.

HR/SM: der kan linkes til fuglestationernes blog m.m. BJ denne opgave bør skrives ind i arbejdsbeskrivelse for ringmærker/observatører ved Fuglestationer.

TL/HR: Udsættelse af årsmøde bør nævnes i nyhedsbrev.

BJ: Spurgte om hvem der får Blåvands Nyhedsbrev. HE: Lægger så vidt muligt diverse link op på Hjemmesiden.

Ad. 4

HE/SM: Intet referat fra sidste møde med RA, da mødet var et lidt uformelt årsafslutningsmøde.

HE: Aalborg Universitet har fået data fra CES mærkning fra RA. HR: Navne på mærkere bør nævnes i videnskabelige publikationer.

TL: Foreslår at Arne Urvang orienterer om succesfuld mærkning ved kunstig ø i Krik Vig og terne-mærkning ved Agger Tange. På årsmødet

TL/HR: Opfordrede til at vi gør RA opmærksom på at det er dem der har initiativet ved arbejdet i arbejdsgrupper ved årsmødet.

BJ: Anders Zuschlaug har tilbudt RA at bruge hans database kvit og frit. Zuschlaugs database anvendes pt. Af Christians Ø, Gedser og Blåvand, eller mere end halvdelen af mærkningen i DK.

Ad 5

Anders Tøttrup fra RA fremsendte uafhængigt af vores diskussion om kommissorium forslag under mødet. Bestyrelsen anså AT forslag som et udmærket udgangspunkt.

Oplægget affødte et en kort diskussion om formidling af ringmærkning. I forlængelse heraf orienterede HR/SM/HE om åbent hus ved Keldsnor henholdsvis Gedser og Brabrand Sø her i efteråret. BJ orienterede om Europe Bird Watch Day, hvor ringmærkning vises inklusiv arbejdet ved nettene. TL åbnede mulighed for fremvisning af ringmærkning i Vejlerne.

TL/HR nævnte at RA udtrykte ønske om formidling til Lodsejer i forbindelse med primært CES mærkning. TL/HE udtrykte ønske om at Anders Tøttrup skrev generelt brev. TL: Opfordrede til opkøb af jord men der mangler penge (HE). TL nævnte at mulighederne for forskning i Aalborg er inde i god gænge. BJ orienterede om samarbejde med AU om fuglestationsarbejdet.

HE/HR/TL: efterlyste system som gør opmærksom på åbenlyse fejl ved indtastning af arter ved mærkning og aflæsning. BJ gjorde opmærksom på at Zuschlaugs system gør opmærksom herpå ved at nævne mærkning nævnes ved indtastning af aflæsninger. Desuden påviser Zuschlaugs system outliers ved de biometriske mål.

SM nævnte forslag fra Hans Lind om at nye mærker bør kunne træne på ringe uden nummer, så der ikke bruges ringe fra aktive ringserier (efterfølgende har JJM oplyst at RC har kasserede ringserier, som vi kan få (HE).

Ad 6

HE har købt net i Spidertech. Hvis der har været problemer med nettene kan penge refunderes. HE nævnte at de kan være problemer med knuder på net ved øjerne. HR: Nævnte "krympeflex" til reparation (svejsning)) heraf. HR følger op herpå. HE har solgt til Fanø. HE: Net ved Brabrand sø virker efter der er bundet ekstra knude ved løkkerne. BJ Spidertechnet fanger som de andre og fuglene er lette at pille ud. BJ har tidligere brugt net fra Naturbutikken i Norge, men var gået bort herfra på grund af problemer med told.

HR/TL: Udtrykte ønske om at kunne få hele fuglens historik ved aflæsning, når der foretages tjek på databasen. Det er dog muligt, hvis man downloader udtrækket til excelfil.

Næste møde aftales efter mødet med Ringmærkningscentralen i morgen.

Referat af møde i DRF kl. 19.00 d. 14-4-2021 virtuelt

Dagsorden

- 8) Udpegning af referat og dirigent.
- 9) Opfølgning fra sidst (referat fra sidste møde mangler).
- 10) Økonomi og opkrævning af kontingent (Tage).
- 11) Opsamling fra seneste møde med RC (referat fra JJM vedlagt).
herunder fokus på rådgivende udvalg samt årsmøde.
- 12) Møde med RC den 15. april kl. 13.00-14.00 på ZOOM.
- 13) SpiderTech net.
- 14) Evt., herunder næste møde.

Ad 1)

Deltager: BJ, HR, HSM, HE (dir), TL og SM (ref)

Ad 2) HE ansøgning sendt til Friluftsrådet.

SM sender referat fra møde d. 25/02/2021 ASAP.

HE Alborg Universitet arbejder med fortolkning af CES data. BJ spurgte til fuglestationsdata og HE henviste til Simon fra Skagen. Dan Bruhn er Aalborgs kontakt. SM orienterede om formidling til Gymnasieklasser ved GFU. SM rundsender eksempel på opgaver.

HE: Opdeling af projekter hvor mærkningsdata har været anvendt sættes på hjemmesiden efter år, forfatter samt efter videnskabelig eller populær (det er udgangspunktet).

Ad 3) TL: Kassebeholdning 28156 kr. på konto d. 8-4, 60 betalende medlemmer

TL/HE rykker udsendes medio maj

HE målsætning om 100 medlemmer er der stadig.

Ad 4)

Forslag til navn for samarbejdsudvalget med RC kan være: " Udvalg for koordinering af samarbejde mellem RC og RF" (se referat af efterfølgende møde med RC, (tilføjelse til ref. Af HE)).

Punkter til kommissorium:

- Koordinering af fondsansøgninger og projekter
- Planlægning af årsmøde
- Afholdelse af kurser i samarbejde med FSU
- Databaser og brugervenlighed

Ad 5)

HE: Opfølgning på grupper: Kurser (SM i gruppe, Simon fra Skagen vil gerne deltage), Database (HR i gruppe), Årsmøde (TL i gruppe)

HE/SM: Levering af ringe og økonomi. BJ Christians Ø ekstra forbrug på 30000 ringe.

TL: Plan for to dages årsmøde i november. Lørdag: fælles ringmærkning, planlægning af kurser, workshop database, bygning af fælder m.m. og socialt samvær aften. Søndag: generalforsamling og årsmøde i forening. HSM undersøger om dette kunne afholdes på Agersø, men ultimo november er et risikabelt tidspunkt.

Ad 6)

HE: Problemer med Spidertech net på Skagen. BJ: Også problemer med stropper på Blåvand. HE forhandler med Spidertech. (vi får refusion for anskaffelsen (tilføjet til referat af HE).

Ad 7)

HE: Efterlyste håndtering af nekrologer på hjemmesiden. HR spurgte om der skulle være kriterier for hvem der skal med. TL: Det kan ikke lade sig gøre at ramme helt plet med hvem der skal laves nekrologer om. Konklusion: Hvis nogen skriver nekrologer og har ønske om at de gerne vil have dem på hjemmesiden, tages de på.

BJ: Opfordrer nye ringmærkere til at blive medlem af forening

HE: Næste møde aftales efter mødet med RC i morgen.

Referat af bestyrelsesmøde i DRF d. 25022021

Dagsorden

- 1) Udpegning af referat og dirigent.
- 2) Opfølgning fra sidst (referat fra sidste møde vedlagt).
- 3) Økonomi og opkrævning af kontingent (Tage).
- 4) Opsamling fra seneste møde med RA (referat fra JJM mangler).
- 5) Møde med RC den 26. februar kl. 13.00-14.30 på ZOOM.
- 6) Hjemmesiden.
- 7) Evt., herunder næste møde.

Ad 1)

Mødet blev afholdt på Zoom.

Tilstede: TL, HSM, HE (dirigent), HR, BJ, SM (ref).

Ad 2)

Referat godkendt

HE arbejder på oversigt over artikler baseret på Ringmærkning og oversigt over projekter og får hjælp af JJM.

Ad 3)

TL informerede om at kontingentopkrævning snart startes og at der er 25684 kr. i kassebeholdning. HE går ud fra at TL løbende informere herom og informerede i øvrigt om at foreningen har 20 net af en værdi på 9400 kr.

Ad 4)

Da referat fra JJM ikke foreslå blev det en lidt løs diskussion hvor følgende blev nævnt som vigtige:

Årsmøde:

2 dages årsmøde lægges i sidste uge i november. Egenbetaling af årsmøde bør overvejes (HE)

Undersøg muligheder for årsmøde først (HR)

Opsamling gamle data fra fuglestationer kunne være et emne (HS)

RC er med (HE)

RC skal komme med indlæg når 2 dages møde (HR)

Kursus:

Fældefangst i forbindelse med uddannelse (SM)

Workshops:

Workshop om data udtræk skal afholdes ASAP i foråret (HR), men der kan være Corona problem (HE)

Sker opdatering af genfangst med det samme, eller kræver det menneskelig aktivitet? Der skal spørges ind hertil (HS)

Frankrig og Spanien giver ikke genmeldinger, Nordeuropa ok (TL)

Eksternt finansierede projekter prioriteres af RC, f.eks. satellitmærkning (HE)

Hvis vi kan få RC på finansloven kan det løse problemer med data (TL)

Ad 5)

Se ad 4)

Ad 6)

Hjemmeside opdateres løbende når der er nyt (HE)

Send evt. artikler til Netfugl (BJ)

RCs manglende publicering med flere års efterslæb, kan være et problem ved søgning af fondsmidler.

Ad 7)

HE finder ny data for møde i uge 12.

Referat af bestyrelsesmøde i DRF d. 6-1-2021 på Zoom.

Tilstede: Henning Ettrup, HE, Tage Leegaard, TL, Hans Skotte Møller, HSM, Hans Rytter, HR, Søren Mygind, SMY, Bent Jacobsen, BJ, Kjeld Tommy Pedersen, KTP, Kim Skelmose, KS

Gæst: Egon Østergaard, EØ, Vildtforvaltningsrådet under punkt 4.

Ad. 1

HE dirigent, SMY referent

Ad. 2 Opfølgning fra sidst.

HE: Kopi af samarbejdsaftale mellem MST og RA 2021-2023 modtaget. HSM det tilsendte indeholder ikke det tilhørende bilag 1, hvor det detaljerede budget for de enkelte år fremgår. Vi kan kun se det overordnede budget. HSM: der er ca. 2 millioner om året, hvilket fratrasket lønmidler måske giver ca. 0,5 million til drift. HR: RF er ikke nævnt i aftale. Det gode forhold til de frivillige ringmærkere og deres vigtige indsats bør indskrives i fremtidig aftale.

Der bør være en generel adgang til egne genmeldinger og til grupperes mærkninger i RAs database. F.eks. CES mærkning. HR datasikring halter når vi ikke har adgang. BJ der står i aftalen af data er MST/RA ejendom. Det er svært at henvise til tekst, hvor det eksplicit står at ringmærkere har adgang til egne data. HE: ovenstående problem om adgang til egne data bør bringes videre til Styregruppen.

Det blev diskuteret hvor vidt RA er lukket her i januar, da de mails der normalt udsendes til ringmærkerne omkring årsskiftet, ikke er udsendt. KTP udenlandske centraler kører ok, med hjemmearbejde.

Leverandøren af ringe ARANEA (<http://www.birdrings.eu/>) er hårdt ramt af corona, hvilket måske giver et øget pres på I.Ö. Mekaniska (<http://www.birdring.se/>) som er vores hovedleverandør. Det er normalt at der er halve og hele års leveringstider på ringbestillinger, da der generelt er stort pres på de tre ringleverandører. RA har derfor bestræbt sig på at ligge inde med en beholdning der svarer til to års forbrug.

HE liste over farvemærkningsprojekter bør foreligge. KTP: det findes på den EURING-relaterede hjemmeside (www.cr-birding.org). Det er et krav for at have et farvemærkningsprojekt, at projektet registreres her, selvom kombinationer af farvede ringe dog ikke kan bruges som unik mærkning i alle tilfælde.

Ad. 3 Økonomi.

TL: 25.394 kr. på konto og 4 har allerede betalt for det nye år. Afventer liste over medlemmer i RF fra HE, herefter udsendes opkrævninger. TL står for udsendelse af rykker m.m.

Ad. 4 Møde om Styregruppen (EØ inviteret).

EØ har ikke modtaget samarbejdsaftale mellem MST og RA. EØ har heller ikke modtaget dagsorden for næste møde i Styregruppen, hvor der ikke har været møder i 2 år. Har efterspurgt kommissorium for styregruppe. Styregruppen har ikke deltaget i udarbejdelse af ny samarbejdsaftale. Referater fra møder i styregruppe ikke tilgængelige. EØ er formand, i egenskab af medlem af Vildtforvaltningsråd, og JJM fra RA er sekretær. Tony Fox udtræder og Jacob Sterup fra DCE erstatter. HSM henviste til, at kommissoriet for

styregruppen er medtaget i den nye Samarbejdsaftale (s. 2-3). Ringmærkerforeningen bør inviteres med til styregruppens møder i det mindste som observatør. Arbejdet har haft præg af tilbageskuende status på arbejdet. EØ ønsker det ændret til mere fremadrettet strategi. HE undrer sig over at RF ikke er nævnt som en del af styregruppe. EØ opfordrede til at vi skuer fremad nu hvor Anders Tøttrup (AT), er ny leder af RA. EØ mener RMFs deltagelse kan afgøres af AT og Lasse Jensen fra MST.

HE gjorde opmærksom på at ringmærkerne fornemmer, at der mangler mange genmeldinger. RA oplyser dog, at data behandles. Vi bør have en liste over behandlede genmeldinger. Flere mærkere har ikke fået genmeldinger i op til et halvt år. HE: det virker som genmeldingsprocenten er lavere i år. HSM gjorde opmærksom på tilfælde, hvor genmelding er sendt til mærker fra finderens, men ikke fra RA. EØ kan nævne ovenstående men finder det bedre at RF bliver repræsenteret i Styregruppen og selv kunne fremføre eventuelle problemer.

KTP gjorde opmærksom på at budgettet bør fokusere på klassisk ringmærkning med metalringe da udgifter til ny teknologier som satellitmærkning er langt højere (bør have særskilt budget). EØ gjorde opmærksom at nye teknikker bør omtales i strategi for ringmærkning.

Efter at EØ havde forladt møde gjorde TL opmærksom på at vi fortsat skal arbejde på at komme på finansloven så RA kan få flere midler og økonomien sikres over længere tidsperiode. Dette kan kræve et foretræde for folketingets miljøudvalg.

Ad 5 Møde med RA den 15. januar.

HSM opfordrede til at RA skal orientere om genmeldinger på RMF's hjemmeside. TL understregede at vi er inde i et godt samarbejde med RA og vil fastholde det.

HE opfordrede ti at vi arbejder videre med udgangspunkt i vores papir op til mødet med RA. RF efterlyser "Julebrev" fra RA.

Ad. 6 Hjemmesiden

HE: Hjemmeside kører tilfredsstillende og der lægges løbende små nyheder op. Nyheder som skal lægges på hjemmesiden, er fortsat velkomne. HE/TL: Det bør evt. afklares med RA, om aftalen kan lægges på hjemmesiden.

Ad. 7 Evt.

BJ "Spiedertech net er afprøvet og fungerer fint ved Blåvand. Kan fås i udgave med 4 fag til større fugle.

Næste møde indkaldes af HE en gang i februar.